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PROTOKÓŁ NR XII/2019 
z Sesji Rady Gminy Lipka 

odbytej dnia 31 października 2019 roku 
w Gminnym Ośrodku Kultury 

 
 

Sesja odbyła się w godzinach 1300 – 1502 
 
Udział wzięli: 
 

• 12 radnych   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

• 17 sołtysów  
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

• Zaproszeni goście 
Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Obecni: 
 
Przemysław Kurdzieko  Wójt Gminy Lipka  
Anna Orzechowska  Sekretarz Gminy Lipka 
Barbara Marzec  Skarbnik Gminy Lipka 
Julita Milczyńska  Prasa lokalna „Aktualności Złotowskie”  
 
Termin, miejsce i porządek obrad podane zostały do publicznej wiadomości w sposób 
zwyczajowo przyjęty – załącznik nr 4 do protokołu. 
 
1. Otwarcie sesji. 
 
Otwarcia dwunastej Sesji Rady Gminy Lipka dokonał Przewodniczący Rady Gminy Lipka 
Piotr Wandas, który przywitał Wójta Gminy Lipka Przemysława Kurdzieko, Starostę 
Złotowskiego Ryszarda Goławskiego, Panią Sekretarz Annę Orzechowską, Panią Skarbnik 
Barbarę Marzec, wszystkich radnych,  zaproszonych gości oraz  pracowników Urzędu 
Gminy Lipka.  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lipka poprosił wszystkich o uczenie minutą ciszy 
wszystkich zmarłych, którzy kiedyś byli radnymi, bądź sołtysami.  
 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Prowadzący obrady stwierdził, że na 15 radnych według listy obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 12 radnych wobec czego Rada Gminy Lipka jest władna podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że w zarządzeniu                  
z dnia 24 października 2019 roku przedstawiony został porządek obrad. Zapytał, czy są 
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propozycje jego zmiany? Wójt zawnioskował o wprowadzenie  do porządku obrad pkt 7A 
tj. Informacja ze złożonych oświadczeń majątkowych, oraz usunięcie z porządku 
obrad pkt. 8h tj. uchwały w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia Pilskiego Banku 
Żywności. Wójt zawnioskował również o dodanie do porządku obrad uchwały              
w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej dla jednostek organizacyjnych 
Gminy Lipka.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia zmian do porządku obrad. 
 
 „za”               12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Zmiany do porządku obrad zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Załącznik nr 5 – głosowanie imienne.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia zmienionego porządku obrad. 
 
 „za”               12 głosów  (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Załącznik nr 6 – głosowanie imienne. 
 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że protokół z XI Sesji 
Rady Gminy Lipka był do wglądu w Urzędzie Gminy, w Biurze Rady- pokój nr 1. Został 
również przesłany drogą elektroniczną wszystkim radnym. Do dnia sesji nie wpłynęły 
uwagi do protokołu, w związku z tym zaproponował głosowanie nad jego przyjęciem. 
„za”   12 głosów  (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej Sesji Rady Gminy Lipka  Nr XI/19.  
 
Załącznik nr 7 – głosowanie imienne.  
 
5. Informacja Wójta oraz Przewodniczących Komisji Rady Gminy Lipka                                 
z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu Pan Paweł Tuschik poinformował 
wszystkich, że Komisja spotkała się w dniu 28 października 2019 roku, podczas której 
radni omawiali:  

• Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2019 toku w placówkach 
oświatowych i kulturalnych.  

• Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019.  
• Analiza wniosków złożonych do projektu budżetu na 2020 rok.  
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• Zapoznanie się  z projektami uchwał przygotowanymi na XII Sesję Rady Gminy 
Lipka.  

Przewodnicząca Komisji Socjalnej i Porządku Publicznego Danuta Polak 
poinformowała radnych, że Komisja obradowała w dniu 30 października 2019 roku.  
Tematy omawiane podczas Komisji:  
• Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2019 toku w szczególności z działu 
pomocy społecznej oraz bezpieczeństwa publicznego.  
• Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 
• Zapoznanie się  z projektami uchwał przygotowanymi na XII Sesję Rady Gminy 
Lipka.  
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Pan Krzysztof Olczak 
wspomniał, że Komisja spotkała się w dniu 29 października 2019 roku podczas 
której radni:  

• Analizowali: 
- wysokość podatków w Gminie Lipka,  
- wniosków złożonych do projektu budżetu na 2020 rok.  

• Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019. 
• Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2019 toku w szczególności z działu 

gospodarki komunalnej i inwestycji gminnych.  
• Zapoznanie się  z projektami uchwał przygotowanymi na XII Sesję Rady Gminy 

Lipka. 
Wójt Gminy Lipka Przemysław Kurdzieko poinformował wszystkich, że  przeszedł 

wniosek Starostwa Powiatowego na przebudowę drogi w Lipce ul. Kościuszki i Kolejowa.  
Kolejno zabrał głos Starosta Złotowski, który poinformował wszystkich, że 

podpisał umowę z Wojewodą na realizację tego zadania. Starosta dodał, że został 
ogłoszony przetarg, którego rozstrzygnięcie nastąpi w dniu 20 listopada 2019 roku. 
Starosta Goławski wspomniał, że Powiat otrzymał dofinansowanie z Funduszu Dróg 
Samorządowych i wniosek Starostwa znalazł się na 23 miejscu. Starosta podziękował za 
wsparcie przy tej inwestycji. Starosta dodał, że jest sporządzana dokumentacja na 
przebudowę drogi z Trudnej do Łąk. Pani sołtys miejscowości Trudna podziękowała za to 
Staroście.  

Następnie Starosta Złotowski podziękował Wójtowi Gminy Lipka za organizację  
powiatowo-gminnego Narodowego Święta Niepodległości w dniu 11 listopada 2019 roku.  
Wspomniał również, że Powiat jest na etapie przygotowywania budżetu na następny rok. 
Starosta podziękował również za wzorową współpracę ze powiatem. Dodał, że brakuje 
11 mln na działalność oświatową. Poinformował radnych, że na pewno kosztem 
inwestycji, które powiat mógłby zrealizować jakoś sobie samorząd poradzi.  

Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas z Wójtem Gminy Lipka 
Przemysławem Kurdzieko oraz Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Lipka Anitą 
Kaszubowską złożyli Staroście Złotowskiemu najserdeczniejsze życzenia urodzinowe, 
wręczając kwiaty.    Wójt wraz z Przewodniczącym Rady Gminy Lipka  życzyli Staroście z 
okazji 60 rocznicy urodzin najlepsze życzenia kolejnych lat w zdrowiu oraz wszelkiej 
pomyślności w życiu rodzinnym. Wytrwałości i satysfakcji w pracy zawodowej, realizacji 
planów, dobrej współpracy z wójtami, burmistrzami, radą powiatu oraz tego, aby Powiat 
Złotowski zmieniał się na lepsze. 

  Wójt również złożył podziękowania za zaangażowanie i pomoc w rozwoju Gminy 
Lipka, a przede wszystkim za bardzo dobrą współpracę. Po czym wszyscy zgromadzeni 
na Sesji zaśpiewali Staroście Sto lat.  
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Starosta Złotowski powiedział, że skończył 60 lat, ale czuje się jeszcze młodo. 
Wspomniał również, że ma ogromne wsparcie ze strony Wójta Gminy Lipka, są czasami 
sukcesy, jak i porażki. Dodał, że jest szansa na rozwój samorządów, w związku z czym 
będzie się starać, aby jak najwięcej pozyskać dofinansowań i wykonać nowe inwestycje  
w powiecie jak i w gminie. Starosta na koniec podziękował za wsparcie i życzył sobie 
dalszej owocnej współpracy.  

Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas również podziękował za 
współpracę Staroście.   

Następnie Wójt poinformował zgromadzonych na Sesji, że Gmina otrzymała 
dofinansowanie na projekt pn.: „Z myślą o najmłodszych – pierwsze miejsca żłobkowe        
w gminie Lipka” na kwotę  1 134 799,17 zł. Całkowita wartość projektu to 1 199 999,17 
zł. Projekt będzie realizowany w okresie od 04.11.2019 r do 28.02.2022 r. Bieżące 
funkcjonowanie czyli uczęszczanie dzieci do żłobka -  od 01.02.2020 do 31.01.2022 r w 
ramach projektu i dofinansowania. Miesiące:  od listopada do końca stycznia to czas na 
przygotowanie żłobka, stworzenie struktury organizacyjnej, zatrudnienie personelu, 
przeprowadzenie rekrutacji dzieci.  

Dofinansowanie będzie obejmowało:  
Zadanie 1. Utworzenie nowych miejsc opieki nad dziećmi do lat 3 w tym:  
• Zakup wyposażenia i środków trwałych 
• Zakup drobnego wyposażenia 
Zadanie 2.  Doposażenie placu zabaw 
Zadanie 3. Szkolenia uzupełniające z pierwszej pomocy  
Zadanie 4:  Bieżące funkcjonowanie, w tym: 
• Zatrudnienie 4 opiekunek i 1 opiekunki młodszej 
• Zatrudnienie woźnej, kucharki 
• Sfinansowanie dietetyczki, pielęgniarki,  godzin dodatkowych z integracji 

wielozadaniowej oraz logopedii (umowy zlecenie) 
• Zakup pomocy plastycznych zużywalnych 
• Zakup artykułów do codziennej pielęgnacji dzieci  
Zadanie 5. Doposażenie gabinetu dla dzieci, w tym dla dzieci niepełnosprawnych 

oraz ze specjalnymi potrzebami edukacyjno/emocjonalnymi.  
Następnie włodarz Gminy wspomniał, że została zakończona realizację projektów:  
„Białe żagle na jeziorach gminy Lipka – warsztaty szkutnicze” dla Sołectwa 

Batorowo 
- „Gotowanie nie na ekranie – warsztaty kulinarne” dla Sołectwa  Sołectwo Trudna 
 „Nawlekamy, wijemy, składamy, fotografujemy – warsztaty dla młodzieży                      

i dorosłych w Scholastykowie”  
„Budowa Centrum rekreacyjno – sportowego przy ulicy Strażackiej”  
 „Utworzenie dodatkowych miejsc przedszkolnych w gminie Lipka wraz                          

z rozszerzeniem oferty edukacyjnej oraz wsparciem dla nauczycieli”  
- „Mamy centralne ogrzewanie, teraz czas na malowanie – modernizacja Sali 

wiejskiej w Kiełpinie 
- Budowa drogi Smolnica, obręb Debrzno Wieś.  
Wszystkie projekty zostały rozliczone  i zrealizowane w 100 %.  

Wójt Przemysław Kurdzieko dodał również, że zbliżają się do końca realizacji zadania           
( do końca listopada): budowa Klubu Seniora oraz budowa Żłobka Gminnego.  

Wójt wspomniał również, że w dniu wczorajszym do OSP Batorowo trafił nowy 
samochód bojowy Peugeot. 
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Następnie Wójt poinformował wszystkich, że dnia 19 grudnia odbędzie się wigilia 
dla starszych i samotnych osób z terenu Gminy Lipka. W związku z czym Gmina będzie się 
zwracać o pomoc do sołtysów o wskazanie takich osób.  

Na koniec swojej wypowiedzi Wójt zaprosił wszystkich chętnych na uroczystość 
gminno-powiatową w dniu 11 listopada 2019 roku z okazji odzyskania przez Polskę 
Niepodległości.  
 
6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych  
 

• Radna Danuta Polak wspomniała o dziurach w drodze od Osiedla Winiarnia                

w kierunku Łąk do kostki brukowej. Radna podziękowała w imieniu swoim jak            

i mieszkańców za zrobienie drogi w Smolnicy.  

• Radny Tymoteusz Kowalski wspomniał o potrzebie wybudowania chodnika od 

szkoły w kierunku gorzelni. Radny powiedział, że jest taka potrzeba ze względów 

bezpieczeństwa, z uwagi na to, że tą drogą wracają dzieci ze szkoły.  

• Radny Paweł Tuschik wspomniał z kolei, że nie ma sensu łatać drogi od byłej 

cegielni do Małego Buczka, lepiej jest zrobić nową nawierzchnię, w związku z czym 

radny zaproponował Staroście, aby ująć to w przyszłorocznym budżecie.  

 

Odpowiedzi na pytania Starosty Złotowskiego  

 

• Starosta podziękował wszystkim za zgłaszane sygnały, ale dodał, że na razie               

w budżecie powiatu nie ma na to pieniędzy.  

• Pan Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o chodniki, to jak Rada Sołecka wspomoże 

Powiat materiałem, wówczas będzie można położyć kostkę brukową.  

7. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.  
 

• Sołtys Trudnej Pani Renata Sieg podziękowała Staroście za przygotowywanie 
dokumentacji na remont drogi Łąkie-Trudna.  Pani sołtys zapytała Starostę, czy są 
jakieś zasady łatania dziur w drogach powiatowych? Pyta o to ponieważ                          
w ostatnim czasie PZD w Złotowie łatał u nich drogę powiatową i nie wszystkie 
ubytki w drodze zostały zaklejone.  

• Starosta powiedział, że być może skończył się im materiał i zrobili tylko 
największe ubytki, ale na pewno w terminie późniejszym wrócą i wszystko 
dokończą.  

• Sołtys Debrzna Wsi zapytał się Wójta jak wygląda sprawa chodnika z Lipki do 
Debrzna Wsi.  

• Starosta poinformował wszystkich, że podpisał umowę na zakup samochodu dla 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w Lipce.  

• Wójt powiedział, że w budżecie mamy zaplanowane środki na ten cel.  
• Sołtys Ryszard Glugla zapytał Wójta o zbiórkę foli rolniczych, czy jest coś w tej 

sprawie w stanie powiedzieć?  
• Radny Ryszard Pacholik powiedział, że Gmina będzie wymieniać piec na 

ekologiczny, w związku z czym warto by było również pomyśleć o wymianie pieca 
na ekologiczny w  WTZ Lipka.   

• Sołtys Czyżkowa zapytała Starostę, czy można by było ująć w przyszłorocznym 
budżecie Powiatu naprawę drogi na Konradowie? 
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Odpowiedzi na pytania Starosty Złotowskiego  
 

• Natomiast jeśli chodzi o dziury, to  na bieżąco są łatane.   
• Starosta poinformował radnego Ryszarda Pacholik, że WTZ Lipka korzystają                

z pomieszczeń należących do Proboszcza. Dodał, że może warto by się zastanowić 
nad zmianą lokalizacji Warsztatów, np. na byłym dworcu PKP. Warto o tym 
pomyśleć.  

• Starosta powiedział Pani Smagowskiej, że wiele dróg powiatowych nie posiada 
kategorii dróg powiatowych, z racji nie spełniania kryteriów dróg powiatowych. 
Przepisy Funduszu Dróg Samorządowych mówią o uregulowaniu stanu 
prawnego. Na koniec Starosta dodał, że jeżeli uda się utrzymać FDS, to może               
w niedalekiej przyszłości uda się naprawić tą drogę.  

 
 
Odpowiedzi na pytania Wójta Gminy Lipka 
 

• Wójt poinformował wszystkich, że w maju do Urzędu wpłynął wniosek Urzędu 

Wojewódzkiego z prośbą o wykup gruntu pod ścieżkę pieszo-rowerową z Lipki 

do Debrzna Wsi. W związku z czym doszliśmy do porozumienia z właścicielami 

gruntów przeznaczonych pod tą inwestycję. Wójt dodał, że Zarząd Dróg 

Wojewódzkich posiada już pozwolenie na tą inwestycję i w przyszłym roku to 

zadanie powinno zostać wykonane.    

• Gospodarz Gminy poinformował sołtysa Ryszarda Glugla, że Gmina będzie 

chciała wejść w projekt dotyczący zbiórki takich foli. Na pewno będzie potrzebna 

informacja dotycząca ilości składowania takich foli.  
 

7A Informacja ze złożonych oświadczeń majątkowych.  
 

Sekretarz Gminy Pani Anna Orzechowska poinformowała, że wszyscy pracownicy 
oraz kierownicy jednostek organizacyjnych złożyli oświadczenia majątkowe za rok 
ubiegły w terminie . Po analizie oświadczeń nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. 
Natomiast jeśli chodzi o radnych, to 14 oświadczeń majątkowych wpłynęło w ustawowym 
terminie, a jedno oświadczenie majątkowe wpłynęło do Urzędu po terminie.  
Załącznik nr 8.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka poprosił o zajęcie głosu Pana Krzysztofa Olczak. 
Radny Olczak podziękował w swoim imieniu oraz strażaków Wójtowi oraz Staroście za 
zakup samochodu. Dodał, że strażacy bardzo doceniają ten zakup. Radny wspomniał, że 
wkład samorządu do samochodu to 25%. Reszta została sfinansowana z dofinansowania 
otrzymanego od Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP. 
Radny zaprosił wszystkich w czasie przerwy na pokaz samochodu bojowego OSP 
Batorowo znajdującego się przed wejściem do budynku.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka ogłosił przerwę od godziny 1400-1415. 
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8.  Podjęcie uchwal w sprawie:  
 
 

a) uchwalenia „Rocznego Programu współpracy Gminy Lipka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
2020 rok”. 

 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 
roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie nakłada na organy 
administracji publicznej obowiązek uchwalania corocznego programu współpracy                
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy w terminie do dnia 30 listopada roku poprzedzającego okres obowiązywania 
programu. Skarbnik dodała, że Program powstał na bazie aktualnie obowiązującego 
Programu współpracy Gminy Lipka z organizacjami pozarządowymi na rok 2019 oraz na 
podstawie otrzymanych od organizacji pozarządowych propozycji zadań planowanych do 
realizacji na rzecz mieszkańców Gminy Lipka w 2020 r.  
Program współpracy na 2020 r. stanowi dokument określający cele, zasady, przedmiot        
i formy współpracy, a także priorytetowe zadania publiczne realizowane w ramach 
współpracy Gminy Lipka z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rzecz jej mieszkańców. Program jest istotnym elementem 
lokalnej polityki społecznej i finansowej Gminy oraz wyrazem zaangażowania samorządu 
i organizacji pozarządowych w tworzenie optymalnego planu współdziałania na zasadach 
uczciwej konkurencji i jawności, jest również dokumentem określającym ramy 
wzajemnej współpracy dla dobra i rozwoju lokalnej społeczności. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt nie zajął głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 9  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/94/19 w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu współpracy 
Gminy Lipka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa          
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego      
i o wolontariacie na 2020 rok” stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
 

b) podatku od nieruchomości 
 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że projekt uchwały został 
szczegółowo omawiany podczas wszystkich Stałych Komisji Rady Gminy Lipka. Dodała, 
że proponowanych stawkach podatkowych będzie wzrost dochodu o 2,83%.  
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Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt nie zajął głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 11 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/95/19 w sprawie podatku od nieruchomości stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu.  
 
 

c)  zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy Lipka – działki nr 
ewidencyjny 58/3 położonej obręb 0016 Nowe Potulice, gm. Lipka na działkę 
nr ewidencyjny 73/1 położoną obręb 0016 Nowe Potulice, gm. Lipka. 
 

Wójt Przemysław Kurdzieko wspomniał, że uchwała została szczegółowo omówiona 
podczas wszystkich Komisji. Wójt dodał, że zgodnie z wnioskiem sołtysa oraz 
mieszkańców Nowych Potulic udało się zamienić działki do użytku sołectwa. Działka ta 
zostanie przeznaczona na plac rekreacyjny.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 13 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/96/19 w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Lipka – działki nr ewidencyjny 58/3 położonej obręb 0016 Nowe Potulice, gm. 
Lipka na działkę nr ewidencyjny 73/1 położoną obręb 0016 Nowe Potulice, gm. Lipka. 
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
 

d) regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, za 
wysługę lat oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia. 

 
Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że ustalenie regulaminu jest 
kompetencją Rady Gminy Lipka. Celem uchwały jest dostosowanie zapisów regulaminu 
do wymogów ustawy Karta Nauczyciela. Projekt uchwały w sprawie regulaminu 
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określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, za wysługę lat oraz niektóre 
inne składniki wynagrodzenia został uzgodniony z zakładowymi organizacjami 
nauczycielskich związków zawodowych. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów  (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 15 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/97/19 w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy, za wysługę lat oraz niektóre inne składniki 
wynagrodzenia stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
 

e)  utworzenia gminnej jednostki budżetowej: Żłobek Gminny w Lipce oraz 
ustalenia jego statutu. 
 

Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 
społecznym odnośnie utworzenia żłobka gminnego, gmina Lipka podjęła stosowne 
działania mające na celu uruchomienie przedmiotowej jednostki w naszej gminie. W 
związku z możliwością uzyskania dofinansowania na utworzenie nowych miejsc opieki 
nad dziećmi w wieku do lat 3, gmina złożyła wniosek o dofinansowanie realizacji zadania 
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Wielkopolskiego  na lata 
2014-2020. Celem projektu jest zwiększenie dostępności do usług opiekuńczych nad 
dziećmi w wieku do 3 lat dla osób sprawujących nad nimi opiekę tj. rodziców/opiekunów 
prawnych zamieszkałych w Gminie Lipka.  Okres realizacji projektu przewidziany jest od 
04 listopada 2019 r do 28 lutego 2022 roku.  Natomiast dzieci rozpoczną uczęszczanie do 
żłobka od 01 lutego 2020 r czyli bieżąca działalność żłobka w ramach projektu to okres 
od 01.02.2020 r do 31.01.2022 roku  - 24 miesiące.  
W ramach projektu wsparciem programu objętych zostanie 20 osób opiekujących się 
dziećmi w wieku do lat 3. Zgodnie z założeniami projektu 20 rodziców/opiekunów 
prawnych będzie miało możliwość skierowania dziecka do żłobka na okres maksymalnie 
12 miesięcy.  
Utworzenie przez gminę nowej placówki zwiększy dostępność do usług opiekuńczych dla 
osób powracających do pracy po przerwie związanej z urodzeniem/wychowywaniem 
dziecka do lat 3,osobom zatrudnionym i wychowującym dzieci do 3 lat oraz osobom 
będącym poza rynkiem pracy ze względu na konieczność sprawowania opieki nad 
dziećmi w wieku do lat 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
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Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 17 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/98/19 w sprawie utworzenia gminnej jednostki budżetowej: Żłobek 

Gminny w Lipce oraz ustalenia jego statutu stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu.  
 
 

f) ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz wysokości opłaty za wyżywienie 
dziecka w Żłobku Gminnym w Lipce 

 
Pani Skarbnik poinformowała wszystkich, że Rada Gminy Lipka w drodze uchwały ustala 
wysokość opłaty za pobyt dziecka w żłobku oraz maksymalną wysokość opłaty za 
wyżywienie. Opłaty, o których mowa w uchwale, wnoszone są przez rodziców, opiekuna 
prawnego dziecka lub innej osoby, której sąd przyznał opiekę nad dzieckiem z tytułu 
korzystania ze żłobka na rzecz Gminy. Elementem koniecznym jest ustalenie w uchwale 
dodatkowej opłaty za godziny opieki wykraczające poza 10 godzin dziennego pobytu 
dziecka w żłobku. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 19 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/99/19 w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt oraz wysokości 
opłaty za wyżywienie dziecka w Żłobku Gminnym w Lipce stanowi załącznik nr 20 do 
niniejszego protokołu.  
 

g) wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 
 

Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że wpis do rejestru podlega opłacie, 
który stanowi dochód własny gminy. Wysokość opłaty za wpis do rejestru ustala rada 
gminy w drodze uchwały. Wysokość opłaty nie może być wyższa niż 1000,00 zł. Z opłaty 
tej zwolniona jest Gmina Lipka. Zmiany i wykreślenie z rejestru są bezpłatne.  
 Niniejsza uchwała ustala wysokość opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 
dziecięcych Gminy Lipka w wysokości100,00 zł. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 21 – głosowanie imienne.  

 
Uchwała nr XII/100/19 w sprawie wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i 
klubów dziecięcych stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2019-2027. 
 

Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że w kolejnych latach prognozy 
dokonywano następujących zmian dochodów z tytułu: 
1)przyznania dotacji unijnej na zadanie „Z myślą o najmłodszych – pierwsze miejsca 
żłobkowe w Gminie Lipka” – utworzenie nowych miejsc opieki nad dziećmi do lat 3 
(projekt został wybrany do dofinansowania w ramach WRPO na lata 2014-2020) 
zwiększono plan dochodów ogółem, w tym bieżących – z tytułu dotacji na cele bieżące o 
kwotę: w 2020 r. 513.000 zł, w 2021 r. 540.200 zł, w 2022 r. 44.100 zł. 
2)przeliczenia przewidywanych większych wpływów na 2020 r. dotacji na „500+” 
zwiększono plan dochodów, w tym bieżących o kwotę 1.400.000 zł 
3)planowanego pozyskania dotacji na wydatki inwestycyjne w 2020 r. zwiększono plan 
dochodów, w tym majątkowych o kwotę 100.000 zł. 

W wykazie przedsięwzięć wprowadzono nowe zadanie „Z myślą o najmłodszych – 
pierwsze miejsca żłobkowe w Gminie Lipka” – utworzenie nowych miejsc opieki nad 
dziećmi do lat 3. Projekt został wybrany do dofinansowania w ramach WRPO na lata 
2014-2020. Łączne nakłady finansowe to 1.177.999,17 zł, w tym Limit na 2019 rok to 
38.080,87 zł, Limit na 2020 rok to 532.243,06 zł, Limit na 2021 rok 561.799,14 zł, Limit 
na 2022 rok to 45.876,10 zł. 

W latach 2020 - 2022 uwzględniono wyższe wydatki w związku w nowym 
przedsięwzięciem – dokonano zwiększenia wydatków bieżących w wysokości 
planowanych dochodów. Jednocześnie zwiększono plan wydatków bieżących w 2020 r. z 
tytułu przewidywanych większych wpływów na 2020 r. dotacji na „500+” o kwotę 
1.400.000 zł.  
W latach 2020-2027 zaktualizowano wysokość wydatków na obsługę długu oraz 
wysokość wydatków majątkowych do możliwości finansowych gminy w danym roku 
budżetowym. 

W związku ze zmniejszeniem nadwyżki budżetu w 2019 roku o kwotę 63.580 zł, 
zwiększono planowane przychody, w tym z tytułu kredytów i pożyczek o kwotę 63.580 
zł. W kolejnych latach prognozy zaktualizowano w poszczególnych latach wysokość 
kwoty długu oraz kwoty rozchodów budżetu w wyniku przeliczenia zobowiązań 
wynikających z zawartych umów kredytowych i pożyczkowych oraz planowanych do 
zaciągnięcia. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 23 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/101/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Lipka na lata 2019-2027stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
 

i) zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2019 rok.  
 

Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że dochody  zwiększa się o kwotę                           
+   17.351,89 zł (po zmianie 28.358.275,16 zł)  
Z tego dochody bieżące                       + 210.245,89 zł (po zmianie  25.261.321,49 zł)  
dochody majątkowe                  - 192.894,00 zł (po zmianie    3.096.953,67 zł) 
Wydatki                                   + 80.931,89 zł  (po zmianie 27.045.972,89 zł) 
wydatki bieżące                          + 84.278,15 zł  (po zmianie  24.721.689,76 zł)  
wydatki majątkowe                    -   5.346,26 zł  (po zmianie    2.324.283,13 zł)  
Nadwyżka:  - 63.580,00 zł    po zmianach nadwyżka =   1.312.302,27 zł 
Przychody: + 63.580,00 zł (kredyty) po zmianach kredyty     =      384.000,00 zł 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 25 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/102/19 w sprawie wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i 
klubów dziecięcych stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

j) zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  
 

Pani Skarbnik poinformowała wszystkich, że postanawiamy zaciągnąć kredyt 
długoterminowy w 2019 roku do kwoty 384.000,00 zł (słownie: trzysta osiemdziesiąt 
cztery tysiące złotych 00/100) na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów. 
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Środki na pokrycie spłaty kredytu zaciągniętego na mocy niniejszej uchwały pochodzić 
będą z dochodów własnych gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 27 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/103/19 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 

k) organizacji wspólnej obsługi finansowej dla jednostek organizacyjnych Gminy 
Lipka.  
 

Pani Skarbnik poinformowała wszystkich, że w ustawie o samorządzie gminnym art. 10a 
i 10b uwzględniono możliwość organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej 
i organizacyjnej dla jednostek organizacyjnych gminy zaliczanych do sektora finansów 
publicznych. Gmina Lipka zapewnia wspólną obsługę finansową dla jednostek 
organizacyjnych tj.: Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Lipce, Szkoły Podstawowej 
im. Janusza Korczaka w Łąkiem, Przedszkola Gminnego w Lipce oraz Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Lipce. Ze względu na utworzenie z dniem 4 listopada 2019 roku 
nowej jednostki budżetowej Żłobek Gminny w Lipce zostanie on objęty przez Urząd 
Gminy Lipka obsługą finansową, kadrową i płacową. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   12 głosów (nieobecny Z. Bukowski, M. Chabros, M. Adamowska) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 29 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XII/104/19 w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowej dla 
jednostek organizacyjnych Gminy Lipka stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
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12. Zakończenie sesji.        
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka powiedział, że w imieniu Nadleśniczego zaprasza 
wszystkich chętnych na sadzenie lasu dnia 8 listopada 2019 roku. Przewodniczący dodał, 
że transport zapewnia Nadleśnictwo, tylko prosi o wcześniejsze podanie liczby chętnych. 
Dodał, że sadzenie lasu będzie się odbywało w godz. 9.30 do 13.00.  
Kolejno sołtys Waldemar Buława podziękował za podjęcie uchwały – zamiany gruntu pod 
plac rekreacyjny dla sołectwa Nowe Potulice.   
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas podziękował radnym za udział w XII 
Sesji Rady Gminy Lipka, po czym zamknął posiedzenie. Na tym protokół zakończono.  
 
 
 
Protokołowała:                             Piotr Wandas  
 
 
Monika Gręba               Przewodniczący Rady Gminy Lipka 
 

  
          

 


